

# Die Schriftzitate im Hebräerbrief als Zeugen für die Überlieferung der Septuaginta

Edited by Marcus Sigismund and Siegfried Kreuzer

Die Schriftzitate im  
Hebräerbrief als Zeugen  
für die Überlieferung  
der Septuaginta

Herausgegeben von  
MARCUS SIGISMUND  
und SIEGFRIED KREUZER

Wissenschaftliche Untersuchungen  
zum Neuen Testament 2. Reihe  
580

Mohr Siebeck

The Old Testament quotations in the Epistle to the Hebrews are a fascinating but also complex subject of study, in which the question of the textual form of these quotations has a particularly high significance both for the reconstruction of the New Testament text and for the textual history of the Septuagint. The essays in this volume address this question from their individual perspectives, but with constant reference to the close connection between the New Testament text and the Old Testament tradition, for which the citation texts of the Epistle to the Hebrews represent an important text-historical witness. The contributions are based on papers presented during a workshop organised by the Institut für Septuaginta und biblische Textforschung (ISBTF) at the Kirchliche Hochschule Wuppertal in March 2021.

**Marcus Sigismund** Geboren 1971; 2002 Dr. phil.; seit 1999 Lehrbeauftragter an der Bergischen Universität Wuppertal; seit 2007 Wissenschaftlicher Mitarbeiter am Institut für Septuaginta und biblische Textforschung, seit 2022 Koordinator der UniService Digitalisierung der Lehre an der Bergischen Universität Wuppertal.  
<https://orcid.org/0000-0002-9345-767X>

**Siegfried Kreuzer** Geboren 1949; Promotion und Habilitation in Ev. Theologie; 1991-2015 Professor für Altes Testament an der Kirchlichen Hochschule in Wuppertal; seit 1999 Mitwirkung bei Septuaginta Deutsch und am Institut für Septuaginta und Biblische Textforschung.

2022. VIII, 222 pages. WUNT II 580

ISBN 978-3-16-161585-6  
DOI [10.1628/978-3-16-161585-6](https://doi.org/10.1628/978-3-16-161585-6)  
eBook PDF €89.00

ISBN 978-3-16-161541-2  
sewn paper €89.00

---

Order now:  
<https://www.mohrsiebeck.com/en/book/die-schriftzitate-im-hebraerbrief-als-zeugen-fuer-die-ueberlieferung-der-septuaginta-9783161615856/>  
Phone: +49 (0)7071-923-17  
Fax: +49 (0)7071-51104



Mohr Siebeck

Mohr Siebeck GmbH & Co. KG  
Postfach 2040  
D-72010 Tübingen  
[info@mohrsiebeck.com](mailto:info@mohrsiebeck.com)  
[www.mohrsiebeck.com](http://www.mohrsiebeck.com)